
СТОЛИЧНА ОБЩИНА

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ

ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И 
КУЛТУРНО МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №108

от извънредно заседание на ПК по Образование, култура, наука и 
културно многообразие проведено на 16.03.2023 г.

от 9:30 часа в Зала 2, ул. „Московска“ №33

Днес, 16.03.2023г. се проведе редовно заседание на Постоянната комисия по 
Образование, култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-н Димитър Антов - зам.-председател на ПК по 
ОКНКМ. При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 7 
/седем/ общински съветници, поради което заседанието може да бъде проведено.

Г-н Б. Бориславов, г-н Диян Стаматов, г-н Иван Виделов и г-н Симеон Колев се 
присъедини по време на заседанието. Г-н Калоян Паргов и г-жа Малина Едрева 
отсъстваха за цялата продължителност на заседанието.

По т. 1 от дневния ред :
Доклад с вх.№ СОА23-ТД26-3087-[2] / 13.03.2023г. относно даване на съгласие за 

създаване на художествена инсталация в пешеходен подлез - публична общинска 
собственост на кръстовището на бул. „Васил Левски“ и ул. Г. С. Раковски“, с 
идентификатор по КККР 68134.105.2.1 за срок от 5 /пет/ години и заявление с вх.№ 
СОА23-ТД26-4524 / 13.03.2023 г. от „Ем Пи Студио Интернешънъл“ ООД с вносители 
г-н Георги Георгиев - председател на СОС и г-жа Малина Едрева, г-н Борислав 
Бориславов - общински съветници.

Г-н Марин Димитров - представител на „Ем Пи Студио Интернешънъл“ ООД 
информира комисията, че фирмата е организатор на фестивала Лунар проведен през 
2022г. през май месец. Една от инсталациите предвидени в програмата на Лунар 2023 е 
планирана да се реализира в подлеза предмет на настоящия доклад. Идеята е да се 
преобразив подлеза в арт инсталация, художествено оформление заедно със студенти от 
НХА нарисувано с неонови бои. Това би преобразило подлеза в едно по-добро място. 
Предлагат да го оставят по-дълго време. Подобни инсталации са виждали в Берлин и 
Загреб. Средствата нужни за инсталацията от студиото и техните партньори. 
Инсталацията ще бъде охранявана по време на фестивала.

Г-н В. Калановски сподели, че е важно да се упомене в доклада, че СО поема 
охраната на тези произведения.

Г-н Марин Димитров уточни, че не е нужно да има постоянна охрана - СУ 
осветлението ще бъде положено на тавана. Единствените елементи на инсталацията са 
боята и осветителните тела.

Г-н В. Калановски към г-н Марин Димитров, СО както и р-н ще бъдат със свалена 
отговорност по отношение на съхранението и вие като организатор няма да искате 
обезщетение.
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Г-н Димитър Антов отправи предложение поддръжката и охраната на детайлите 
да остане за сметка на изпълнителите. Отговорността за тази инсталация се поемат от 
изпълнителите.

Г-н Димитров потвърди, че от СО искат единствено разрешение за тази 
инициатива.

Г-н Трайчо Трайков е водил не веднъж разговори за тези подлези. За него е много 
изненадващо, че не е информиран въобще. Не бях неуведомен и за тази комисия. В 
случая нямаме нищо предвидено за този подлез. За какво можем ние като р-н да 
помагаме? Разпределен ни е за стопанисване. Охраната и чистенето не са при нас. В 
някои подлези има камери. В този конкретно няма. До сега съм подал 10-15 сигнала за 
вандализъм в подлези. Никога не е последвало нищо след това. Имаме генерален 
проблем с това. Ефективно по отношение на тази инициатива районът нищо няма да 
може да направи. Смята, че трябва да се насърчи тази инициатива. Предлага на СОС да 
говори с дирекция Сигурност да бъдат инсталирани камери.

Г-н В. Калановски сподели още един въпрос административен - самата 
експозиция е с конкретен срок. Какво става след това? Кой възстановява обратно визията 
на подлеза? Как се процедира след като приключи експозиционното време?

Г-н Димитров сподели, че няма нищо против да демонтират осветителните тела 
след края на експозицията. Ако е разрешено, би било добре да остане за 5 /пет/ години. 
Ако СО реши да бъде премахнато, нямаме проблем да поемем отговорността за 
премахването.

Г-н С. Колев поясни, че трябва относително бързо да бъде взето решението. 
Неговото убеждение е, че подлезите трябва да бъдат тема на отделна среща. 
Инициаторите ще направят нещо много по-добро от колкото начина, по който изглежда. 
Наистина е добре да го поемат.

Г-н Б. Бориславов отправи извинения към г-н Трайков, че не поискано становище. 
Има чувството, че дебатът е в стил „нероден Петко“. Приемат всички забележки на 
колегите.

Г-н Антов предложи доклада да бъде гласуван във вида, в който е внесен, а на 
самата сесия на СОС могат да бъдат направени доп. и изменения.

Г-н Б. Бориславов допълни предложението на г-н Антов като отправи 
предложение точката в проекта за решение, с която районната администрация поема 
ангажимент към охраната на подлеза.

Г-н Д. Антов подложи на гласуване доклада с предложените изменения.
Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване бяха взети 

следните решения:
Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване бяха взети 

следните решения:
Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение, като предлага 
следните изменения:

• допълва точка 1 от проекта за решение - „срок до 5 години.“
• точка 2 от проекта за решение се изменя, както следва:

„т.2.Разходите за създаване на художествената инсталация, авторските права, 
поддръжката и премахването след изтичане на срока да бъдат за сметка на „ Ем Пи 
студио“ ЕООД.“

Общо гласували: 
в т.ч.:
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Поименно гласуване по т. 1 от дневния ред:

За 9

Против Няма

Въздържали се 2

По т. разни от дневния ред:
ПК излъчи М. Паргов и С. Колев за свои представители в журито за училищни и

1. Малина Едрева —

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов за

4. Албена Кръстева за

5. Антон Койчев за

6. Веселин Калановски за

7. Грети Стефанова въздържала се

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов въздържал се

11. Калоян Паргов

12. Михаил Паргов за

13. Симеон Колев за

предучилищни награди.

Заседанието бе 'ТО/С изчерпване на дневния ред.

Изготвил: ~ ,
/ ДойчоКристев

Председатед на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Отс.

Малина Едрева
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